

[le texte en français suivra l'anglais]



North East LHIN e-bulletin

Week of April 5, Volume 2, Number 9

The NE LHIN e-bulletin is an electronic email that provides up-to-date information of interest to Health Service Providers within the North East LHIN. Copies of e-bulletins are housed on www.nelhin.on.ca under the "For Health Service Providers" section.

Health Service Provider Profile Information Request

Please expect to receive a survey from the NE LHIN in the coming 2-4 weeks requesting information about your agency. This will assist in the development of a comprehensive set of Health Service Provider profiles that is being requested by the NE LHIN Health System CEO Round Tables. Your participation and prompt completion of the survey will be greatly appreciated and will ensure an accurate and up-to-date information resource for local planning.

For more information, please contact Marc Lefebvre, marc.lefebvre@lhins.on.ca or 705-840-2872, ext. 233.

North East Seniors' Residential / Housing Options – Capacity Assessment and Projections

The NE LHIN's ALC Task Force Report (December 2007), ALC Action Plan (December 2007) and Aging at Home Strategy Direction Plan (October 2007) all point to the need for adequate and appropriate housing options for seniors across the North East.

As a result, the NE LHIN is undertaking a comprehensive study (to be completed by the end of August 2008) assessing the current seniors' housing system within the NE LHIN and outlining future requirements at the local level for the range of housing services/options needed.

A number of key goals have been identified for this project:

1. Analysis of Long-Term Care Bed Requirements: To develop a regional plan for future LTCH beds and associated resource requirements.
2. Retirement Home/Assisted Living Options: To investigate collaborative models to increase access to retirement home/assisted living environments.

3. Supportive Housing Options: Given the close relationship of seniors' supportive housing to LTCHs and retirement living, to assess the potential for expanding the role of seniors' supportive housing in meeting the accommodation and care needs of the seniors' population.
4. Other Options: To investigate potential requirements for secondary services, including convalescent care beds and residential hospice beds.

The study findings and recommendations will be at the level of the seven LHIN planning areas (i.e. Algoma, Cochrane, James/Hudson Bay Coasts, Manitoulin-Sudbury, Nipissing, Parry Sound and Timiskaming) and sub-planning areas where appropriate.

Over the next few weeks, a Project Committee will be established and a consultation strategy will be developed to ensure that a broad range of input into the project is received. Please contact philip.kilbertus@lhins.on.ca for more information.

Attention: Hospital CEO and CCAC Executive Director Partners...

A conference entitled, "*Quality by Design: Learning from High Performing Healthcare System*", will take place April 17, 2008 at the Westin Prince Hotel, in Toronto.

The **Quality by Design** project aims to identify and define elements of health care systems capable of quality improvement and identify strategic investments (models, approaches and tools) for implementing these elements. This initiative is primarily funded by the MOHLTC and has been led by G. Ross Baker and a team of researchers based at the Department of Health Policy, Management and Evaluation, University of Toronto. This initiative focuses on identifying and defining quality improvement capabilities at the regional level with implications at the macro, meso and microsystem levels.

Registration for this conference is by invitation only. If you cannot attend and would like to send an alternate in your place please contact gbd@buksa.com before registering. To download the registration brochure, which includes a draft agenda of the conference please [click here](#). Please note that advance registrations must be received no later than **April 7, 2008**.

If you have any questions regarding registration for the Conference, please contact: Sean Jones, Registration Manager at (780) 436-0983 x229 or gbd@buksa.com. For questions regarding program content please contact Lynn Dionne, Conference Planning Committee at Lynn.Dionne@ontario.ca.

Innovations
Aging at Home
Showcase

**April 23, 2008
8:30 am to 4:00pm
Metro Toronto Convention Centre**

The Aging at Home Innovations Showcase is a one-day event that will showcase community achievements and innovations - and serve as a checkpoint for the government's **Aging at Home strategy**.

Highlights include:

- Interactive Panel Discussions and Workshops
- Interactive "Speed Integration" Cross-Community Learning
- Important Strategy Updates
- Refreshments and Light Lunch

Register Now: [English](#) [Français](#)

Aboriginal Summit -- The New Health Environment"

Advanced registration is now available for the upcoming Aboriginal Health Summit – The New Health Environment. The two-day, no registration fee, event will explore how to [use](#) technology in health care planning and delivery and work towards identifying [appropriate](#) health planning bodies and processes [within the NE LHIN while waiting for the development of the Local Aboriginal Health Planning Entities \(LAHPE\)](#).

**Wednesday-Thursday May 14-15, 2008
Clarion Resort Pinewood Park
North Bay, ON**

[Registration Information.](#) Please stay tuned as more details will be posted to www.nelhin.ca in the weeks to come!

For more information: Gertie Mai Muise, NE LHIN, Email: GertieMai.Muise@lhins.on.ca

-end English-



Bulletin électronique

du RLISS du Nord-Est

Semaine du 5 avril, volume 2, numéro 9

Le Bulletin électronique du RLISS du Nord-Est est un courriel qui fournit des renseignements d'actualité aux fournisseurs de services de santé intéressés du RLISS du Nord-Est. Les bulletins électroniques sont conservés dans le site www.nelhin.on.ca dans la section « Pour les fournisseurs de services de santé ».

Profil des fournisseurs de services de santé – demande de renseignements

Vous recevrez dans les prochaines deux à quatre semaines un questionnaire du RLISS du Nord-Est demandant des renseignements sur votre organisme. Ces renseignements serviront à dresser les profils des fournisseurs de services de santé réclamés par les tables de ronde des chefs de la direction du système de santé du RLISS du Nord-Est. Nous vous remercions à l'avance de bien vouloir répondre au questionnaire promptement. Vos réponses constitueront une source de renseignements exacts et à jour aux fins de planification locale.

Pour plus de renseignements, veuillez communiquer avec Marc Lefebvre à l'adresse marc.lefebvre@lhins.on.ca ou au 705 840-2872, poste 233.

Options de logement pour les aînés du Nord-Est – évaluation de la capacité et prévisions

Le Rapport des groupes de travail sur les ANS du RLISS du Nord-Est (décembre 2007), le Plan d'action sur les ANS (décembre 2007) et le Plan d'orientation de la stratégie Vieillir chez soi (octobre 2007) soulignent l'importance d'offrir des options de logement adéquates et appropriées aux aînés du Nord-Est.

Donnant suite à ces constatations, le RLISS du Nord-Est réalisera une étude exhaustive (qui sera terminée d'ici la fin d'août 2008) pour évaluer le système de logement actuel dans la région et définir les options de service et de logement requises à l'échelle locale.

Ce projet est fondé sur les objectifs suivants :

1. Lits de soins de longue durée : formuler un plan régional relatif à la demande future de lits de soins de longue durée et de ressources connexes requises.
2. Maisons de retraite et logements avec assistance : analyser des modèles de collaboration visant à augmenter l'accès aux maisons de retraite et aux logements avec assistance.
3. Logements avec services de soutien : étant donné les liens étroits entre les logements avec assistance, les maisons de soins de longue durée et les maisons de retraite, évaluer l'utilité d'élargir le recours aux logements avec services de soutien pour combler les besoins des aînés en matière de logement et de soins.
4. Autres options : analyser la demande éventuelle de services secondaires, notamment les lits pour soins de convalescence et les lits d'hospice.

Les constatations et recommandations de l'étude embrasseront les sept régions de planification (Algoma, Cochrane, côtes de la baie James et de la baie d'Hudson, Manitoulin-Sudbury, Nipissing, Parry Sound et Timiskaming) et les sous-régions de planification, le cas échéant.

Au cours des prochaines semaines, nous mettrons sur pied un comité de projet et formulerons une démarche de consultation afin de permettre à un vaste éventail d'intervenants de présenter leurs commentaires sur le projet. Veuillez communiquer avec philip.kilbertus@lhins.on.ca pour plus de renseignements.

À l'attention des présidents-directeurs généraux des hôpitaux et des directeurs généraux partenaires des CASC ...

Une conférence intitulée « *Quality by Design: Learning from High Performing Healthcare System* » aura lieu le 17 avril 2008 à l'hôtel Westin Prince, à Toronto.

Le projet **Quality by Design** vise à identifier et à définir les éléments des systèmes de soins de santé aptes à améliorer la qualité et les investissements stratégiques (modèles, démarches et mécanismes) nécessaires à leur mise en œuvre. Cette initiative subventionnée principalement par le MSSLD est dirigée par G. Ross Baker et une équipe de chercheurs du Department of Health Policy, Management and Evaluation, Université de Toronto. Elle se concentre sur l'identification et la définition de perspectives d'amélioration de la qualité à l'échelle régionale ayant des implications aux niveaux des macro-, méso- et microsystèmes.

L'inscription à cette conférence est sur invitation seulement. Si vous ne pouvez y assister et souhaitez envoyer une personne à votre place, veuillez envoyer un courriel à gbd@buksa.com avant de remplir les formalités d'inscription. Pour télécharger la brochure d'inscription comprenant un programme provisoire, [cliquez ici](#). À noter que les inscriptions préalables doivent être reçues au plus tard le **7 avril 2008**.

Si vous avez des questions sur l'inscription à la conférence, veuillez communiquer avec Sean Jones, gestionnaire de l'inscription, au (780) 436-0983, poste 229 ou à gbd@buksa.com. Si vous avez des questions sur le contenu du programme, veuillez vous adresser à Lynn Dionne, comité de planification de la conférence, à Lynn.Dionne@ontario.ca.

Expo Innovations Vieillir chez soi

Le 23 avril 2008

De 8 h 30 à 16 h

Palais des congrès du Toronto métropolitain

Cette exposition d'une journée mettra en valeur les réalisations innovatrices communautaires et servira de séance de mise au point sur la stratégie **Vieillir chez soi**.

Points saillants de la journée :

- Débats d'experts et ateliers interactifs
- Apprentissage interactif accéléré
- Importantes mises à jour sur la stratégie
- Rafrâchissements et déjeuner léger

Inscrivez-vous dès maintenant : [anglais](#) [français](#)

Sommet sur la santé des Autochtones : Le nouveau milieu de la santé

L'inscription est ouverte pour le prochain Sommet sur la santé des Autochtones intitulé Le nouveau milieu de la santé. Le sommet de deux jours, dont l'inscription est gratuite, examinera le rôle de la technologie dans la planification et la prestation des services de santé et cernera les organismes et les procédures de planification appropriés au RLISS du Nord-Est en attendant la mise en route des entités locales de planification des services de santé pour les Autochtones.

Le mercredi 14 mai et le jeudi 15 mai 2008

**Clarion Resort Pinewood Park
North Bay (Ontario)**

Renseignements sur l'inscription. Le détail sera affiché à www.nelhin.ca dans les prochaines semaines.

Renseignements : Gertie Mai Muise, RLISS du Nord-Est, GertieMai.Muise@lhins.on.ca

-fin-